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PROTOKÓŁ nr 16 

   z posiedzenia 

                Komisji Gospodarki, Ochrony i Kształtowania Środowiska 

    Rady Miejskiej w Radomiu 

      z dnia 23 lutego 2023 r. 

 

 

Na posiedzeniu obecni byli członkowie komisji oraz zaproszeni goście, zgodnie z listą 

obecności, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. Posiedzenie otworzył 

i prowadził radny Robert Fiszer - przewodniczący komisji, który powitał członków 

komisji oraz zaproszonych gości.                                                       

Radni nieobecni: Marta Michalska-Wilk. 

 

Przewodniczący komisji Robert Fiszer przedstawił porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie protokołu nr 15 z posiedzenia komisji. 

2. Zaopiniowanie wniosków Prezydenta Miasta Radomia na podstawie § 33 Uchwały  

     Nr 52/2011 Rady Miejskiej w Radomiu z dnia 31.01.2011 r. w sprawie zasad 

     gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi własność Gminy Miasta 

     Radomia (miasta na prawach powiatu – Radom) z późn. zm. 

3. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej w Radomiu zawartych na 

    drukach: 

− nr 800 w sprawie dokonania zmian w Uchwale Budżetowej na 2023 rok 

w części dotyczącej gospodarki, ochrony i kształtowania środowiska, 

− nr 801 w sprawie: zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta 

Radomia na lata 2023 – 2045 w części dotyczącej gospodarki, ochrony 

i kształtowania środowiska, 

− nr 781 w sprawie przyjęcia ,,Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Miasta Radomia 

w 2023 r.’’, 

−  nr 782 w sprawie przyjęcia aktualizacji „Planu gospodarki niskoemisyjnej 

dla miasta Radomia" z perspektywą do 2026 roku, 

− nr 802 w sprawie metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz stawki tej opłaty na terenie Gminy Miasta Radomia. 

4. Sprawy różne. 

 

Porządek posiedzenia komisji został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad. pkt 1 Protokół nr 15 z posiedzenia komisji został przyjęty (6 radnych za, 0 przeciw, 

0 wstrzymujących się od głosu). 

 

Ad. pkt 2 Przewodniczący komisji Robert Fiszer poinformował, że wniosek Nr 

35/2022 z dnia 05.12.2022 r. został wycofany na prośbę Biura Nabywania i Zbywania 

Nieruchomości (pismo w tej sprawie dołączono do materiałów z komisji), natomiast 

wniosek Nr 36/2022 z dnia 05.12.2022 r. zostaje ponownie odłożony na prośbę 
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radnego Tomasza Gogacza, który w sprawie kamienicy przy ul. Niedziałkowskiego 

chce zorganizować wyjazdowe posiedzenie Komisji Rozwoju Miasta.  

Radny Tomasz Gogacz wyjaśnił, że chce, aby w przyszłym miesiącu Komisja 

Rozwoju Miasta spotkała się i przeprowadziła wizję lokalną w kamienicy przy ul. 

Niedziałkowskiego 26, ponieważ jego zdaniem skoro miasto ma ponad 40% udziałów 

w tej nieruchomości to w interesie miasta byłoby wydzielenie lokali z tej nieruchomości 

i pozyskanie ich na potrzeby gminy, ponadto jest to miejsce o znaczeniu historycznym 

dla radomian - miejsce urodzenia prof. Leszka Kołakowskiego i miejsce zamieszkania 

drugiego znanego radomianina Jerzego Połomskiego.  

Przewodniczący komisji Robert Fiszer poprosił o omówienie wniosku Nr 4/2023 

z dnia 02.02.2023 r. 

Kierownik Biura Nabywania i Zbywania Nieruchomości Sandra Marcinowska 

powiedziała, że wniosek  dotyczy przejęcia w formie darowizny na rzecz Gminy Miasta 

Radomia działki drogowej przy ul. Banacha. Właściciele chcą przekazać drogę. Jest 

ona nieurządzona, ale wyjeżdżona i stanowi dostęp do nieruchomości zabudowanych.  

Wartość przedmiotu darowizny to 66 000 zł. 

Nie było pytań do wniosku. 

Przewodniczący komisji Robert Fiszer zarządził głosowanie nad wnioskiem Nr 

4/2023: 5 radnych za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się od głosu. Komisja pozytywnie 

zaopiniowała wniosek. Opinię nr 28 Komisji Gospodarki, Ochrony i Kształtowania 

Środowiska Rady Miejskiej w Radomiu dołączono do materiałów z komisji. 

 

Ad. pkt 3 Przewodniczący komisji Robert Fiszer poprosił o przedstawienie projektu 

uchwały na druku nr 800 w sprawie dokonania zmian w Uchwale Budżetowej na 2023 

rok w części dotyczącej gospodarki, ochrony i kształtowania środowiska. 

Skarbnik miasta Sławomir Szlachetka omówił zmiany wprowadzone do Uchwały 

Budżetowej w części dotyczącej gospodarki, ochrony i kształtowania środowiska. 

Radny Tomasz Gogacz poruszył kwestię infrastruktury zielonej w mieście i jej 

utrzymania. Obecnie środki na utrzymanie tej infrastruktury przekazywane są głównie 

na Zakład Usług Komunalnych i Miejski Zarząd Dróg i Komunikacji natomiast byłoby 

dobrze, żeby to wszystko co dotyczy utrzymania zieleni miejskiej było zgrupowane 

w jednym miejscu. Mógłby powstać np. Zakład Usług Zieleni, żeby to wspólnie było 

robione, bo teraz to jest rozbite, a inne nowoczesne miasta robią to w inny sposób, 

chyba bardziej efektywny. 

Skarbnik miasta Sławomir Szlachetka powiedział, że jest to rozbite ze względu na 

naszą organizację, tzn. ZUK zajmuje się terenami gminy, natomiast MZDiK terenami 

gminy, ale w pasach drogowych. Pasy drogowe są zastrzeżone dla zarządcy drogi 

i tylko zarządca drogi może nimi dysponować, więc tutaj MZDiK może najwyżej zlecać 

ZUK-owi zajmowanie się tym. Natomiast ZUK zajmuje się utrzymaniem zieleni na 

terenach gminy, czyli w parkach, na skwerach, ewentualnie jakichś zieleńcach -

terenach gminnych, które trzeba po prostu posprzątać. 

Radny Tomasz Gogacz poruszył kwestię oszczędności powstałych w związku 

z rezygnacją z koszenia traw (koncepcja łąk kwietnych) oraz grabienia liści w parkach. 
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Przedstawił zalety dla budżetu i ekologii płynące z wprowadzenia takich rozwiązań  

w miastach. 

Radny Kazimierz Woźniak stwierdził, że jeżeli chodzi o koszenie w pasach 

drogowych to MZDiK ma podpisane umowy z firmami, które koszą i mają płacone za 

koszenie, natomiast utrzymanie pozostałej zieleni np. w parkach czy skwerach należy 

do ZUK-u, więc czy ZUK kosi 10 ha, czy 12 ha to i tak go utrzymujemy. 

Skarbnik miasta Sławomir Szlachetka stwierdził, że jak zawsze są plusy i minusy 

jakiegoś rozwiązania. Zapewne są jakieś oszczędności z tego tytułu, ale nie są na tyle 

znaczące, żeby o tym mówić. 

Przedstawiciel Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa Henryk Wójcicki   

odniósł się do wypowiedzi radnego Tomasza Gogacza i udzielił wyjaśnień w sprawie 

utrzymania zieleni, grabienia liści w parkach, łąk kwietnych i koszenia traw. 

Więcej pytań nie było. 

Przewodniczący komisji Robert Fiszer zarządził głosowanie nad projektem uchwały 

na druku nr 800 w części dotyczącej gospodarki, ochrony i kształtowania środowiska: 

6 radnych za, 0 przeciw, 1 radny wstrzymał się od głosu. Komisja pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały na druku nr 800 w sprawie dokonania zmian w Uchwale 

Budżetowej na 2023 rok w części dotyczącej gospodarki, ochrony i kształtowania 

środowiska. Opinię nr 29 Komisji Gospodarki, Ochrony i Kształtowania 

Środowiska Rady Miejskiej w Radomiu dołączono do materiałów z komisji. 

 

Przewodniczący komisji Robert Fiszer poprosił o przedstawienie projektu uchwały 

na druku 801 w sprawie: zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta 

Radomia na lata 2023 – 2045 w części dotyczącej gospodarki, ochrony i kształtowania 

środowiska. 

Skarbnik miasta Sławomir Szlachetka powiedział, że to jest tylko dostosowanie. Nie 

ma tu żadnych zadań inwestycyjnych, są tylko edukacyjne zmiany dostosowawcze  

i kilka swoich projektów zmienia też Wydział Zdrowia.  

Nie było pytań do tego projektu uchwały. 

Przewodniczący komisji Robert Fiszer zarządził głosowanie nad projektem uchwały 

na druku nr 801: 6 radnych za, 0 przeciw, 1 radny wstrzymał się od głosu. Komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały na druku nr 801 w sprawie: zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Radomia na lata 2023 – 2045.  

Opinię nr 29 Komisji Gospodarki, Ochrony i Kształtowania Środowiska Rady 

Miejskiej w Radomiu dołączono do materiałów z komisji. 

Skarbnik miasta Sławomir Szlachetka poinformował, że dyrektor Wydziału Budżetu 

pan Tadeusz Murawski przechodzi na emeryturę i od poniedziałku obowiązki dyrektora 

Wydziału Budżetu będzie pełnił pan Marcin Grad. 

 

Przewodniczący komisji Robert Fiszer poinformował, że radni otrzymali pocztą 

elektroniczną projekt uchwały na druku nr 781 w sprawie przyjęcia ,,Programu opieki 

nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 

Gminy Miasta Radomia w 2023 r.’’ i zapoznali się z nim. 

Nie było pytań do tego projektu uchwały. 
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Przewodniczący komisji Robert Fiszer zarządził głosowanie nad projektem uchwały 

na druku nr 781: 7 radnych za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się od głosu. Komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały na druku nr 781 w sprawie przyjęcia 

,,Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Miasta Radomia w 2023 r.’’ Opinię nr 29 Komisji 

Gospodarki, Ochrony i Kształtowania Środowiska Rady Miejskiej w Radomiu 

dołączono do materiałów z komisji. 

 

Przewodniczący komisji Robert Fiszer poinformował, że radni otrzymali pocztą 

elektroniczną projekt uchwały na druku nr 782 w sprawie przyjęcia aktualizacji „Planu 

gospodarki niskoemisyjnej dla miasta Radomia" z perspektywą do 2026 roku 

i zapoznali się z nim. 

Nie było pytań do tego projektu uchwały. 

Przewodniczący komisji Robert Fiszer zarządził głosowanie nad projektem uchwały 

na druku nr 782: 7 radnych za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się od głosu. Komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały na druku nr 782 w sprawie przyjęcia 

aktualizacji „Planu gospodarki niskoemisyjnej dla miasta Radomia" z perspektywą do 

2026 roku. Opinię nr 29 Komisji Gospodarki, Ochrony i Kształtowania 

Środowiska Rady Miejskiej w Radomiu dołączono do materiałów z komisji. 

 

Przewodniczący komisji Robert Fiszer poinformował, że radni otrzymali pocztą 

elektroniczną projekt uchwały na druku nr 802 w sprawie metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz stawki tej opłaty na terenie Gminy 

Miasta Radomia i zapoznali się z nim. 

Radny Kazimierz Woźniak powiedział, że już wcześniej wnioskował o to żeby 

dochodzić etapami do tej ceny. Zapytał co się stało, że teraz zapadła decyzja, żeby 

w ten sposób dochodzić do ceny?  

Kierownik Referatu Wymiaru Opłaty w Wydziale Gospodarowania Odpadami 

Komunalnymi Adriana Wójcik wyjaśniła, że taka propozycja padła na spotkaniu 

u prezydenta w związku z czym przygotowali taką uchwałę i taką uchwałę 

przedstawiają. 

Radny Kazimierz Woźniak zapytał ile będzie wynosił deficyt w systemie 

gospodarowania odpadami komunalnymi przy tych stawkach? 

Kierownik Referatu Wymiaru Opłaty Adriana Wójcik odpowiedziała, że ok. 

4 000 000 zł.  

Więcej pytań nie było.                     

Przewodniczący komisji Robert Fiszer zarządził głosowanie nad projektem uchwały 

na druku nr 802: 2 radnych za, 0 przeciw, 5 radnych wstrzymało się od głosu. Komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały na druku nr 802 w sprawie metody ustalenia 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz stawki tej opłaty na terenie 

Gminy Miasta Radomia. Opinię nr 29 Komisji Gospodarki, Ochrony 

i Kształtowania Środowiska Rady Miejskiej w Radomiu dołączono do materiałów 

 z komisji. 
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Ad. pkt 4 Przewodniczący komisji Robert Fiszer poprosił o zabranie głosu  

mieszkankę ul. Szeroka Droga. 

Mieszkanka ul. Szeroka Droga powiedziała, że w związku z przebudową wiaduktu 

na ul. Żeromskiego mają powstać oszczędności w kwocie 12 000 000 zł dlatego  

mieszkańcy ul. Szeroka Droga bardzo prosiliby komisję, aby złożyła wniosek 

o zabezpieczenie środków w wysokości 2 000 000 zł na budowę ich ulicy. Mieszkanka 

wyjaśniła, że muszą wybudować tę ulicę ponieważ nie mają już możliwości 

wyjeżdżania, chodzenia i przemieszczania się. Są pieniądze w mieście i dlatego 

bardzo by prosili, żeby te pieniądze były zabezpieczone na budowę ich ulicy. Oni tej 

ulicy nie odpuszczą. Będą na każdej komisji i na każdej sesji. 

Przewodniczący komisji Robert Fiszer powiedział, że jeżeli jest taka możliwość 

i rzeczywiście byłoby tak, że miasto by zaoszczędziło to komisja może złożyć wniosek. 

Radny Kazimierz Woźniak stwierdził, że to powinien być wniosek o zabezpieczenie 

środków na czyny społeczne, ponieważ to byłoby zadanie w ramach czynów 

społecznych. Najpierw trzeba te środki przerzucić, później przychodzi wniosek 

na komisję o zakwalifikowanie ulicy (tak jak było do tej pory) i wtedy komisja daje 

zielone światło. Radny zasugerował, że komisja mogłaby wystąpić o zabezpieczenie 

większych środków w kwocie 3 000 000 zł. 

Przewodniczący komisji Robert Fiszer wyjaśnił, że komisja złoży wniosek 

o zabezpieczenie środków, ale będzie to uwarunkowane  powstałymi oszczędnościami 

w przypadku rozstrzygnięcia przetargu na wiadukt. 

Przewodniczący komisji Robert Fiszer poddał pod głosowanie wniosek o treści: 

Komisja wnioskuje o przeznaczenie kwoty 3 000 000 zł na czyny drogowe. Źródło 

finansowania – oszczędności powstałe w przypadku rozstrzygnięcia przetargu na 

wiadukt na ul. Żeromskiego: 7 radnych za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się od głosu. 

Wniosek został przyjęty. Wniosek nr 6 Komisji Gospodarki, Ochrony 

i Kształtowania Środowiska Rady Miejskiej w Radomiu dołączono do materiałów 

z komisji.  

 

Przewodniczący komisji Robert Fiszer poinformował o pismach, które wpłynęły do 

komisji. Wszystkie pisma radni otrzymali pocztą elektroniczną. Pisma zostały 

dołączone do materiałów z komisji. 

- Pismo Polskiej Fundacji Dzieci i Młodzieży z dnia 17.01.2023 r. dotyczące rozważenia 

możliwości zaproszenia przedstawiciela Samorządu Miasta Radomia do udziału 

w spotkaniu z młodzieżą Zespołu Szkół Technicznych w Radomiu. Spotkanie będzie 

miało na celu zapoznanie młodzieży z aktualną lokalną polityką ochrony środowiska.  

Członkowie komisji ustalili, że przewodniczący komisji skontaktuje się telefonicznie 

z osobą wskazaną do kontaktu i ustali więcej szczegółów.  

- Pismo mieszkańców z dnia 27.01.2023 r. w sprawie wyznaczenia przejścia dla 

pieszych przez ul. Stalową w Radomiu.  

Przewodniczący komisji poinformował, że pismo zostało zadekretowane również na 

Komisję Bezpieczeństwa i na dzisiejszym posiedzeniu Komisja Bezpieczeństwa 

zajmowała się tą sprawą. 
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- Pismo Prezydenta Miasta Radomia z dnia 08.02.2023 r. będące odpowiedzią na 

pismo komisji w sprawie możliwości wykupu lokali mieszkalnych przy ul. Wałowej 23 

w Radomiu. 

Przewodniczący komisji przypomniał, że na poprzednim posiedzeniu komisja 

zajmowała się tą sprawą i ustalono, że mieszkańcy zainteresowani wykupem złożą 

wnioski do Wydziału Gospodarki Komunalnej i Lokalowej, dlatego na razie komisja 

wstrzymuje się z dalszymi działaniami i czeka na ustalenia mieszkańców z Wydziałem 

Gospodarki Komunalnej i Lokalowej.  

- Pismo przedstawiciela właścicieli działek z dnia 14.02.2023 r. w sprawie terminu 

posiedzenia Komisji Gospodarki, Ochrony i Kształtowania Środowiska w marcu.  

Przewodniczący komisji poinformował, że posiedzenie komisji w sprawie dostępu do 
działki nr 61 przez działkę nr 327 przy ul. Warszawskiej w Radomiu odbędzie się 
w połowie marca. 
- Pismo Miejskiego Zarządu Dróg i Komunikacji w Radomiu z dnia 14.02.2023 r.  

będące odpowiedzią na pismo komisji w sprawie przekazania listy ulic przewidzianych 

do utwardzenia w ramach Radomskiego Programu Drogowego.  

Członkowie komisji ustalili, że komisja zwróci się do Miejskiego Zarządu Dróg 

i Komunikacji, aby przekazał listę ulic przewidzianych do utwardzenia w ramach 

Radomskiego Programu Drogowego na rok 2023 tuż po jej zatwierdzeniu. 

- Opinia prawna mecenas Sylwii Zarachowicz-Woś z dnia 24.01.2023 r. w sprawie 

możliwości umieszczenie w Radomskim Programie Drogowym działki, która nie jest 

własnością Gminy Miasta Radomia.  

 

Więcej spraw nie było. 

 

W związku z wyczerpaniem porządku, przewodniczący komisji Robert Fiszer 

podziękował wszystkim za udział w komisji i zamknął posiedzenie komisji w dniu 

23 lutego 2023 r.  

 

 

Przewodniczący Komisji 

         Robert Fiszer 

 

 

 

 

Protokołowała:  
Agnieszka Jurkowska 

 


